



CSS Aspirants
Empowering Future Officers

CSS Past Papers

Subject: Arabic

Year: 2022

For CSS Solved Past Papers, Date Sheet, Online Preparation, Toppers Notes and FPSC recommended Books visit our website or call us:



CSSAspirants.Pk



[0316 4047600](tel:03164047600)



FEDERAL PUBLIC SERVICE COMMISSION
COMPETITIVE EXAMINATION - 2022
FOR RECRUITMENT TO POSTS IN BS-17
UNDER THE FEDERAL GOVERNMENT

Roll Number

ARABIC

TIME ALLOWED: THREE HOURS	PART-I (MCQs)	MAXIMUM MARKS = 20
PART-I (MCQs): MAXIMUM 30 MINUTES	PART-II	MAXIMUM MARKS = 80

- NOTE: (i) Part-II is to be attempted on the separate Answer Book.
(ii) Attempt FOUR questions from PART-II, Answer must be written in respective language except where specified in the question paper. ALL questions carry EQUAL marks.
(iii) All the parts (if any) of each Question must be attempted at one place instead of at different places.
(iv) Candidate must write Q. No. in the Answer Book in accordance with Q. No. in the Q. Paper.
(v) No Page/Space be left blank between the answers. All the blank pages of Answer Book must be crossed.
(vi) Extra attempt of any question or any part of the attempted question will not be considered.

PART- II

- سوال نمبر 2: ماذا تعرف عن اغراض الشعر الجاهلي. واذكر مزاياه مع التركيز على المعلقة. (20)
- سوال نمبر 3: اكتب عن الشعر الاسلامي في عصر الرسول ﷺ وعصر الخلفاء الراشدين. (20)
- سوال نمبر 4: ماهي مييزات الشعر في عصر صدر الاسلام. اكتب عن شعر حسان بن ثابت بالتفصيل. (20)
- سوال نمبر 5: اكتب عن اقسام الجملة الفعلية والاسمية بالامثلة مع التطبيق. (20)
- سوال نمبر 6: اشرح الابيات التالية مع نيذه وجيزه حول ترجمة فاتها والعرض من القصيدة. (20)
- سوال نمبر 7: كيف تطوّر المسرحية في العصر الحديث. اذكرها مع التركيز على اعمال توفيق الحكيم. (20)
- سوال نمبر 8: اكتب شذرة على الموضوعات التالية. (20) (5 each)
- ا. المقامات ب. الخطب والرسائل
ج. الشاه ولي الله د. ابن العميد
